
  1 (10) 
 23 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus kl. 18.00 – 18.29 

 BESLUTANDE 
Filip Wiljander (M), ordf. 
Anders Tiger (KD), 1:e vice 
Gunnel Nyman Gräff (S), 2:e vice 
Joachim Cederblad (M) 
Lars Flink (M) 
Maria Rothzén (C) 
Mats Granath (L) 
Andreas Andersson (S) 
Christian Listérus (M) 
Hadia Mian (S) 

ERSÄTTARE 
Niclas Carlsson (M) 
Eva Öhbom Ekdahl (M) 
Anna Lööv (C) 
Karin Bünger (L) 
Anita Johansson (S) 
Roger Bydler (MP) 
 

 

Övriga deltagare Frida Plym Forshell, Carina Filipovic, Pia Stark, Maria Palme, Nina 
Bäckström, Kirsti Kanttikoski, Karin Axzell Nymark 

 

Utses att justera Gunnel Nyman Gräff  
Justeringsdatum 29 oktober 2019 Paragrafer §§ 81 - 85 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Maria Baeva 

 Ordförande  

  Filip Wiljander  

 Justerande  

  Gunnel Nyman Gräff 

 
  



 
2 (10) 

 23 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Arbets- och företagsnämndens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 23 oktober 2019 
Anslaget sätts upp 30 oktober 2019 
Anslaget tas ned 21 november 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Maria Baeva  

Utdragsbestyrkande 
  



 
3 (10) 

 23 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§ 81 AFN 2019/12 .............................................................................................. 4 

Statusrapport nyanlända ............................................................................................................ 4 

§ 82 AFN 2019/23 .............................................................................................. 5 

Månadsbokslut för arbets- och företagsnämnden för september 2019 ........................ 5 

§ 83 AFN 2019/134 ............................................................................................ 6 

Kvalitetsrapport 2019 – boenden för ensamkommande barn och unga ....................... 6 

§ 84 ..................................................................................................................... 8 

Delegationsbeslut och anmälningar ........................................................................................ 8 

§ 85 ................................................................................................................... 10 

Övriga frågor.............................................................................................................................. 10 
 
  



 
4 (10) 

 23 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 81 AFN 2019/12 

Statusrapport nyanlända  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Nacka kommun har under januari-september tagit emot 143 nyanlända, varav 81 barn, på 
anvisning från Migrationsverket. Nittioåtta hushåll om 327 personer som togs emot under 
januari-september 2017 har flyttat ut eller sagts upp från sin genomgångsbostad. Av dessa 
personer har 301 hittat egen bostad. 

Handlingar i ärendet 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 oktober 2019  

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna kan konstatera att det fortsätter vara väldigt få som hittar ny bostad i 
Nacka efter de två åren. Återigen vill vi framföra att vi tycker att det är ett misslyckande 
och framför allt ett resursslöseri, både för de individer som drabbas men Nackasamhället i 
stort. Nacka kommun, genom AFN, har lagt resurser, både ekonomiska och personella, 
och har fått nya medborgare som har börjat etablera sig i Nacka, som skaffar jobb eller 
studerar, barn som finner sig tillrätta i förskolan och skolan och startar sin väg till 
vuxenlivet, men som sen inte kan finna en bostad i Nacka. Dessa nyanlända medborgare 
skulle (och kan) bidra till Nackasamhället, både på kort och lång sikt.” 
 
- - - - - 
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§ 82 AFN 2019/23 

Månadsbokslut för arbets- och företagsnämnden för 
september 2019  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Det ekonomiska utfallet för arbets- och företagsnämnden 2019 uppgår till minus 161,7 
miljoner kronor, vilket är en positiv budgetavvikelse på cirka 26 miljoner kronor. 
Avvikelsen avser flera verksamheter. Cirka 15 miljoner kronor av avvikelsen avser 
arbetsmarknadsinsatser check och arbetsmarknadsinsatser övrigt. Även verksamheterna 
ensamkommande barn och unga samt nyanlända flyktingar visar positiv budgetavvikelse. 
Förklaringsposter finns redovisade i bifogad rapport. 
I rapporten presenteras detaljerad information om utfall, statistik, analys, och prognos per 
verksamhetsområde. 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 10 oktober 2019  
Bilaga: Septemberbokslut 2019 för arbets- och företagsnämnden. 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet.  
 
”Nämndens ekonomi är på kort sikt god, något som självklart är positivt. Vi går mot ett 
årligt överskott mot budget på över 15 miljoner kronor, med goda möjligheter att det 
hamnar ännu högre. Likväl finns det orosmoment på ekonomiområdet i nämndens arbete. 
Överskottet består till största del av volymeffekter, det är helt enkelt färre deltagare på de 
tjänster nämnden erbjuder inom området arbetsmarknad på grund av att allt fler nyanlända 
lämnar kommunen efter sin etableringsperiod. Detta är oroande inför framtiden. 
Kommunen lägger tid och resurser på dessa personers etablering under 2 års tid. Att fler 
inte har möjlighet att bosätta sig i kommunen där man etablerats är, förutom de negativa 
sociala effekterna för de berörda personerna, en risk för kommunen på sikt. Att investera i 
personer i 2 år för att sedan se de lämna kommunen lagom till att de börjar etablera sig på 
arbetsmarknaden är inget annat än ett slöseri med skattebetalarnas pengar. Vi 
Socialdemokrater vill att mer görs för att underlätta för de nyanlända som etableras i 
kommunen har möjlighet att stanna här.” 
- - - - - 
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§ 83 AFN 2019/134 

Kvalitetsrapport 2019 – boenden för ensamkommande 
barn och unga  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Under augusti till oktober 2019 har sju utförare av boenden för ensamkommande barn och 
unga omfattats av kommunens årliga verksamhets- och kvalitetsuppföljning. 
 
Årets verksamhets- och kvalitetsuppföljning visar på att samtliga utförare arbetar i enlighet 
med nationella lagar och kommunala krav och har ett systematiskt kvalitetsledningsarbete 
på plats. Samtliga utförare har individanpassade aktiviteter och ett fokus på de 
ensamkommande barnens/ungas behov och förutsättningar. 
 
Uppföljningen visar på genomgående hög kompetens och god kvalitet bland kommunens 
utförare. Identifierade utvecklingsområden rör aktiviteter och insatser som främjar och 
stöttar barnets/den unges väg mot sina individuella mål, ett självständigt liv och etablering i 
samhället. 

Handlingar i ärendet 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 oktober 2019  
Bilaga: Kvalitetsrapport 2019 − boenden för ensamkommande barn och unga 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet.  
 
”Även om uppföljningen visar på hög kompetens och god kvalitet bland kommunens 
utförare så ser vi att det som rör aktiviteter och insatser som främjar och stöttar 
barnets/den unges liv haltar. Att hitta en väg framåt och en bra fritid, är viktigt för alla, 
men här blir det än viktigare. Att andelen barn/unga har en framtidsplan som följs upp av 
kontaktperson eller annan personal vid boendet har sjunkit från 64 procent 2018 till 53,3 
procent 2019 är oroande. Snart är dessa ungdomar vuxna, och det brådskar att detta börjar 
fungera.” 
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Roger Bydler (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
” Först när vi ser hur de ensamkommande barnen och unga som är beroende av hur 
utförarna fungerar kan bedömning ske hur verksamheten fungerar. Därmed inte sagt att 
den här typen av uppföljning inte har ett värde. Den är ju avsedd att visa i vilken grad 
utförarna uppfyller de krav som lagstiftning och kommunala krav uppfylls. En samlad 
bedömning kan alltså först göras efter att vi vet hur de aktuella ensamkommande barn och 
unga upplever hur utförarna uppfyller sina åtaganden. 
 
Ett förslag till att utveckla kvalitetsrapporterna är att beskriva vilka åtgärder och resultat 
som har uppnåtts för de tidigare iakttagna förbättringsområdena. Så t.ex. angavs i den 
rapport vi fick del av på februarimötet att arbetet med framtidsplaner behöver intensifieras 
och utvecklas och att värdegrundsarbetet är ett förbättringsområde. Vad har skett inom 
t.ex. dessa områden sedan rapporten presenterades?” 
 
- - - - - 
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§ 84 

Delegationsbeslut och anmälningar  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar handlingarna till protokollet.  

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut:  
• Ordförandebeslut Yttrande över rapporten Demokratins skattkammare - Förslag 

till en nationell biblioteksstrategi (Ku2019/00550/KO), AFN 2019/133, 2019-10-
03 

o Bilaga 1. Förslag till yttrande 
o Bilaga 2. Demokratins skattkammare - Förslag till en nationell 

biblioteksstrategi 
o Bilaga 3. Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 2 oktober 2019 

• Delegationsbeslut Yttrande till Skolinspektionen över riktad tillsyn av den 
kommunala vuxenutbildningen i svenska för invandrare i Nacka kommun (dnr 3.4-
2019:7743), AFN 2019/136, 2019-10-14 

o Bilaga: Yttrande 2019-10-14 
• Delegationsbeslut att auktorisera YrkesAkademin AB, AFN 2019/116, 2019-09-27 
• Delegationsbeslut att avauktorisation Jobblotsen AB, AFN 2018/84, 2019-10-08 
• Delegationsbeslut att avauktorisera Lärgården utbildning AB, AFN 2018/88, 2019-

09-30 

Anmälningar:  
• Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen och lag om stöd och 

service till vissa funktionshindrade – kvartal 3, år 2019, AFN 2019/62, 2019-10-15 
• Information om anvisningar av kvotflyktingar, Migrationsverket 2019-10-09 
• Information från SKL Nytt rättsligt ställningstagande avseende rätt till bistånd 

enligt LMA /Ny möjlighet till uppehållstillstånd – några frågor och svar om 
regelverket, kommunens skyldigheter och statlig ersättning m.m.) 2019-10-10 

Sekretesshandlingar:  
• Svea hovrätt, protokoll 2019-10-17 i mål nr T5762-19, särskilt förordnad 

vårdnadshavare, prövningstillstånd.   
• Solna tingsrätt, dom 2019-09-04 i mål nr. T4893-19. Tingsrätten utser särskilt 

förordnad vårdnadshavare enligt nämndens förslag.  
• Attunda tingsrätt, dom 2019-09-30 i mål nr. T3573-19. Tingsrätten utser särskilt 

förordnad vårdnadshavare enligt nämndens förslag. 
• Arbets- och företagsnämndens utskotts protokoll den 9 oktober 2019   
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Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade handlingarna till protokollet. 

Protokollsanteckningar  
Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet.  
 
”Vi socialdemokrater anser att Nacka kommun bör ställa sig positivt till förslagen 
rapporten. Det är positivt att rapporten lyfter fram att biblioteksverksamhet inom 
vuxenutbildningen ska tydliggöras i kommande revideringar av biblioteks- och skollag. Idag 
finns inget lagkrav i vare sig biblioteks- eller skollagen att det inom den kommunala 
vuxenutbildningen ska finnas skolbibliotek. Ett sådant förtydligande kan bidra till att 
förbättra tillgången till kvalitativt och relevant bibliotek inom vuxenutbildningen. Ett 
sådant lagförtydligande bör också öppna för utvecklad och förbättrad samverkan mellan 
biblioteken inom vuxenutbildningen och folkbiblioteken, samt digitala bibliotek.” 
 
Roger Bydler (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Biblioteksverksamheten i skolor i allmänhet har en viktig roll för att elever som en naturlig 
del i undervisningen ska få ta del av den litteratur som beskriver såväl samhället som 
sådant, den historiska utvecklingen och inte minst för att tillgodogöra sig och utveckla 
språkkunskaperna. Detta gäller i minst lika höga grad vuxenutbildningen. I takt med att allt 
fler nyanlända kommer in i vuxenutbildningen är det även viktigt att litteratur finns 
tillgängligt i anslutning till undervisningen på deras hemspråk. Rent allmänt är lokala 
bibliotek en tillgång som kan utnyttjas direkt i undervisningen. I stället för en upprustning 
och utveckling av biblioteksverksamheten ser vi i Sverige idag en successiv minskning av 
resurserna som satsas på biblioteken. En konsekvens av detta kan befaras bli att en allt 
större grupp inte tar del av de skatter som finns i litteraturen och som krävs för en djupare 
förståelse av samhället och människan som social varelse.  
 
Jag beklagar därför att Nacka kommun inte ser en satsning på bibliotek i vuxenutbildningen 
som värdefull.” 
 
- - - - - 
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§ 85 

Övriga frågor  
 
Mats Granath (L) lyfter en fråga om ansökan om att bli försökskommun för att ta över 
arbetsmarknadsinsatser från arbetsförmedlingen har skickats in och vad detta innebär för 
kommunen.  
 
Arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell besvarar frågan och meddelar att ansökan 
kommer att skickas till Arbetsmarknadsdepartementet under hösten. I ansökan kommer 
man bland annat förtydliga vad Nacka modell är och vilka förutsättningar den kan skapa 
för eventuell överflyttning av ansvar för arbetsmarknadsinsatser från arbetsförmedlingen.  
 
Gunnel Nyman Gräff (S) poängterar i detta avseende att ärendet om inlämnande av 
ansökan bör passera nämnden och övriga formalia såsom undertecknade av handlingar bör 
redas ut.   
 
Joachim Cederblad (M) lämnar en synpunkt att det inte är tidseffektivt att hålla 
sammanträde som behandlar för få ärenden och undrar hur dagordningen till nästa möte 
ser ut. Ordförande Filip Wiljander (M) redovisar den preliminära dagordningen till nästa 
möte.  
 
- - - - - 
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